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Vítejte!
Pravidelný sborový program
Neděle 9.30 bohoslužby (1. neděli v měsíci rodinné, 3. neděli sv. večeře Páně)
 14.00 bohoslužby „Společenství Kristovo“
Pondělí 18.00 křesťanština (setkávání všech zvídavých, 2. pondělí v měsíci)
Úterý 7.30 modlitební setkání
 8.00 společné čtení nábožensky vzdělávací knihy
Středa 17–18 práce na skalce + posezení u kávy (od jara do podzimu)
 18.00 biblická hodina
Pátek 16–18 mladší i starší dorost a odrost
 18.30 mládež
Sobota 9–14 Siloe – pomoc lidem bez domova (1. a 3. sobota v měsíci)

Další informace na předposlední straně časopisu

~
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editorial
„Ašere.“ „Ano, rebe?“ „Život by se měl žít pro nebe. Jeden člověk není lepší než 
druhý jenom proto, že je lékař, zatímco druhý je švec. Nezáleží na tom, jestli je 
právník nebo malíř. Život se váží podle toho, jak jej člověk žije pro nebe. Rozu-
míš mi, Ašere Lve?“

Tenhle citát, jehož autorem je Chaim Potok, americký spisovatel a rabín, na 
mne vykoukl, když jsem přihlašovala naši rodinu na Ostrovský orientační běh, 
každoroční oblíbenou křesťansko-sportovní podzimní akci (kterou určitě dopo-
ručuji i vám). Textík je na kraji úvodní stránky webu už dlouhá léta, ale vlastně 
jsem si ho nikdy pořádně nepřečetla. Tentokrát ano a připomnělo mi to mé dlou-
hodobé myšlenky o rodičovské. I když péči o malé děti rozumově vnímám jako 
velmi důležitou a zodpovědnou náplň dní, pocitově si někdy připadám jako pod-
řadnější kuchařka, uklízečka či chůva nechávající svůj medicínský titul kdesi za-
prášený v koutě. Jako by bylo jedno či druhé lepší. Přitom se život váží podle 
toho, jak jej člověk žije pro nebe. Nechť se nám daří, si to pravidelně připomínat.

A ať už je, milí čtenáři, vaší denní náplní cokoliv, snad si ji zpříjemníte listo-
váním novou Bránou. Najdete v ní užitečný článek, kde jsou přehledně vysvětleny 
možnosti finančních darů, zamyšlení o tom, kdo nám vlastně vládne, či nový do-
pis od nepálské studentky, kterou podporuje náš sbor.

Bratři a sestry,
přeji vám krásné říjnové čtení,

 Eva Friedrichová

StaršoVStVo
Zápis z 852. schůze 7. 10. 2024

852. schůze staršovstva se konala v pondělí 7. října v pravidelném čase od 18.30. 
Přítomni byli D. Slabý, V. Hájková, A. Heřmanová, L. Holá, T. Trusina, L. Kolář, 
T. Bedrník, M. T. Mazná, J. Zvánovec, J. Stralczynská, T. Friedrich, L. Drápal (online).

Schůzi začala Míša Mazná duchovním úvodem na téma nadání a osobních 
hřiven.

Následovalo projednávání agendy, které se opět pořádně protáhlo.
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David Slabý převzal veškeré podklady a ujal se funkce pokladníka. Potěšil nás 
informací, že na povodňové sbírce se vybralo 44 644 Kč, z toho 6 944 Kč v chrá-
mové sbírce a zbytek přišel na účet.

Dále jsme probírali mimo jiné změny v komisích staršovstva, online přenos 
biblické hodiny, nedávné vloupání do Evenu, výběr písní a průběh hudebního do-
provodu u Večeře Páně, přístup k bezdomovcům a organizaci potřebných prací 
na zahradě a v okolí kostela. Domluvili jsme se, že už nebudeme hromadně po-
sílat text kázání dopředu a také naplánovali nutnou údržbu, zejména opravu 
pantů dveří toalety v hlavní budově.

Pro členy sboru je pravděpodobně daleko zajímavější než běžná agenda sku-
tečnost, že během předávání sboru jsme narazili na nejstarší dokument ve vlast-
nictví sboru a tím je cirkulář tolerančního patentu císaře Josefa II. z roku 1781. 
Dosud byl uložen v trezoru. Po poradě s Ústřední církevní kanceláří jsme se roz-
hodli tento vzácný dokument nechat profesionálně zarámovat a vystavit v kan-
celáři faráře spolu s přepisem do současné češtiny. Mezi členy staršovstva není 
nikdo, kdo má s profesionálním rámováním zkušenosti, takže pokud někdo zku-
šenosti nebo kontakty na vhodnou firmu má, budeme rádi, když se ozve bratru 
kurátorovi nebo jinému členu staršovstva.

Diskuze probíhala nad tématem volebního práva. Řády ČCE vyžadují, aby do 
seznamu členů s volebním právem byli u výdělečně činných členů zařazováni ti, 
kteří platí salár. Staršovstvo se bude problematikou zabývat, aby mohlo připra-
vit návrh, který by posoudilo příští sborové shromáždění.

Významnou část schůze jsme věnovali rozpravě a plnění úkolů, kterými star-
šovstva sborů pověřil Synod.

Zakončeno modlitbou v pozdních hodinách.
 zapsal Lubor Kolář

ohlédnutí za ordinací
„Bratři moji, můžu si půjčit tuhle kostku?“ To byl Petrův stěžejní bod, na němž 
postavil svůj pozdrav při ordinaci 8. září. A věřte mi, že já bych takto svou prosbu 
k Bohu, církvi a k branickému sboru lépe nevyjádřil.

Od stavění z dětských kostek jsem sice už dávno odrostl, ale na té kostce, 
kterou mi Bůh mých otců s naší církvi 8. září svěřili, se snažím stavět už něko-
lik desetiletí.

Vůbec ale svému Bohu nevyčítám to, že jeho „confirmō“ – potvrzuji, neza-
znělo už po ukončení vikariátu před dvaceti lety, kdy jsem usiloval stát se jáh-
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nem na sboru. Naopak. Když se tak na tu dobu dívám zpětně, jsem mu vděčný, 
poněvadž to bylo krásných dvacet let, která jsem měl možnost strávit v Božích 
škamnech. Kdyby jich nebylo, jen stěží bych totiž porozuměl tomu, čemu jsem 
měl porozumět.

V rukou dřímám „Sveto biblia – Andre Romaňi Čhib“ a čtu v ní svůj zamilo-
vaný starozákonní deuteronomistův text z 6 kapitoly verše 4–6: „Šun, Izraelova! 
O Raj jim amaro Del, o Raj hino jekh. Kameha le Rajes, tire Devles, andral vámi 
tito jilo, andral caľi tiri duša the andral caľi zor. Kala lava, so tuke adadžives dav 
ľikhereha andre tiro jilo…“

Je pravdou, že je málo těch Romů, jejichž srdcí se tato slova, jak je překládá 
Google, dotkla a změnila celý jejich život. Ale zaplať Pán Bůh za ně, protože to 
jsou ti, kteří prožívají svou víru a chtějí se v ní utvrzovat.

To měl na mysli Mikuláš, když mi při ordinaci předal onen Boží vzkaz „Dža 
Devleha!“, Zůstávej s Bohem! Pomoz posluchačům svých kázání nejen vydat se 
na cestu života s Bohem, ale především jim pomoci na ní zůstat.

Pavel Sivák
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VerniSáž
15. 9. jsme navštívili vernisáž výstavy sestry Máši Šormové. Krásné obrazy, velice 
milá atmosféra jako na všech jejích předchozích výstavách. Přeji jí hodně zdraví 
a síly od Pána Boha, aby ve svém požehnaném věku mohla dál rozdávat radost.

Jarka Pecharová
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Br ankou pryč z egypta
Milí příznivci Branky,

září jsme na nedělce prožili spolu s Izraelci v egyptském otroctví, seznámili 
se s Mojžíšem a byli svědky jeho jednání s faraonem. Bůh se rozhodl, že skrze 
Mojžíše svůj lid z Egypta zachrání. Mojžíš se nejdřív dost bránil, ale nakonec svůj 
úkol přijal. Farao hrál v příběhu smutnější roli. Spoléhal na svou moc a egypt-
ská božstva a Boží požadavky zatvrzele odmítal. A nedopadlo to s ním dobře. To 
jsme mohli vidět dramaticky ztvárněné při říjnových rodinných bohoslužbách. 
Asi znáte přísloví: „Pýcha předchází pád.“ Bible o tom mluví ještě přesněji: Bůh 
se staví proti pyšným, ale _ _ _ _ _ _ _ _   _ _ _ _   _ _ _ _ _ (tajenka).

Pýcha, to je vlastnost, kterou umíme vidět u postav v pohádkách (jistě znáte 
pyšnou princeznu) nebo příbězích jako ten zmíněný o Mojžíšovi a faraonovi, ale 
v běžném životě tolik ne. Tam se někdy maskuje. A vidět ji u sebe, to je nejtěžší. 
Schválně, kdo z vás si někdy řekl jejda, teď jsem se ale zachoval pyšně? A přitom 
je to právě pýcha, která nás vede k tomu, že nechceme dělat věci tak, jak po nás 
chce Bůh, ale po svém. A brání nám přiznat chybu a omluvit se. Jistě to znáte, 
maminka nebo tatínek řeknou: „To od tebe nebylo hezké. Omluv se.“ A v nás se to 

nějak šprajcne. Zuby se 
zatnou, rty sevřou, ruce 
založí křížem, oči se sve-
řepě dívají někam jinam 
a ne, ani za nic se omlou-
vat nebudeme. A kolem 
nás je najednou zeď. Od-
děluje nás od ostatních a 
od Pána Boha. A přitom 
omluvit se a usmířit je 
tak hezké. Zeď spadne 
a za ní je otevřená, lás-
kyplná náruč. Promiň je 
opravdu kouzelné slovo. 
Kéž bychom všichni 
uměli přicházet k Pánu 
Bohu s omluvou a pros-
bou, aby nám pomohl 
zachovat se příště lépe. 
To je totiž přesně to, co 
nám chce dát, to je Boží 
milost.
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Legenda:
1)  Sedmá egyptská rána.
2)  Osmá egyptská rána.
3)  Čím označili Izraelci veřeje a nadpraží dveří, aby nezemřeli jejich prvorození?
4)  Mojžíš uviděl _ _ _ _ _ _ keř, z kterého k němu promluvil Bůh.
5)  Jaké zvíře muselo zemřít, aby Izraelci přežili desátou ránu?
6)  Jaké chleby jedli Izraelci poslední noc v Egyptě?
7)  Farao byl _ _ _ _ _ _ _ _ _ a nechtěl Izraelce propustit.
8)  Devátá egyptská rána.
9)  Kolik let bylo Mojžíšovi, když jednal s faraonem?
10)  Druhá egyptská rána.
11)  Při šesté ráně Egypťané měli na těle _ _ _ _ _.
12)  Mojžíšův bratr.
13)  Pátá egyptská rána – dobytčí _ _ _.
14)  Třetí egyptská rána.
15)  Farao ztížil Izraelcům práci tím, že si sami museli sbírat slámu, aby mohli 

vyrábět _ _ _ _ _.
16)  Čtvrtá egyptská rána.
17)  Poslední egyptská rána – _ _ _ _ prvorozených.
18)  Po třetí ráně egyptští věštci upozorňovali faraona: „Je to _ _ _ _ Boží.“ 

Přikládám obrázek (najdete ho na straně 18) jako nápovědu na připome-
nutí egyptských ran a jejich pořadí. Vybarvěte políčka s tečkou libovolnou bar-
vou a ukáže se vám obrázek.
� Alžběta Slabá

dary a jak na ně
Zatímco výdaje našeho sboru jsou různorodé (údržba budov, poplatky za ener-
gie, odvody církvi, platby za kazatele, nákupy vybavení, občerstvení…), drtivou 
většinu příjmů našeho sboru tvoří jediná kategorie: dary. Dary od členů a příz-
nivců sboru, od účastníků bohoslužeb. A protože není dar jako dar, chtěl bych 
popsat různé způsoby darování a různé účely darů.

Způsoby darování
•	  Chrámová sbírka, neboli vhození hotovosti do kostelní pokladničky. Sbírka se 

každou neděli spočítá a uloží do pokladny. Účel nedělní sbírky se oznamuje 
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při ohláškách i předem v těch elektronických. Nevýhodou tohoto tradičního 
způsobu je jednak nutná osobní přítomnost, jednak nemožnost odečíst si 
výši daru od základu daně – na příjmovém dokladu bude totiž napsáno jen 
„účastníci bohoslužeb“.

•	 Dar v hotovosti předáte v kanceláři pokladníkovi. Můžete doplnit, na jaký účel 
tento dar dáváte. Tento dar vám bude započítán a po Novém roce bude zahr-
nut v částce na vystaveném potvrzení o daru. Poznámka pokladníka: Pokud 
pro vás není problém darovat převodem na účet (viz další body), ušetříme si 
nějaké papírování a manipulaci s hotovostí.

•	 Dar převodem na účet 135027438/2010 má všechny výhody daru v hotovosti, 
účel můžete vystihnout variabilním symbolem (viz Účely darů), vaše jméno 
je zpravidla vidět ve výpisu, dostanete na něj potvrzení. Pro pravidelné pří-
spěvky si můžete nastavit trvalý příkaz.

•	 Platba QR kódem je speciální varianta převodu na účet, vaše internetové ban-
kovnictví v mobilu foťákem načte potřebné informace. Vy jenom zadáte 
částku a během pár sekund odešlete platbu. QR kódy budou vyvěšeny po-
blíž kostelních pokladniček.

Než se pustím do výčtu účelů, rovnou vás ujistím, že potvrzení o daru do-
stanete za všechny dary (kromě chrámových sbírek) bez ohledu na účel. Dar je 
dar.

Účely darů a variabilní symboly (VS)
•	 Dar na potřeby sboru, VS 0 nebo žádný, je dar, kterým chcete podpořit fungo-

vání branického sboru. Tento VS by se měl používat především pro dary od 
lidí, kteří nejsou členové sboru, ale třeba u nás zažili něco dobrého a chtějí 
takto projevit vděčnost. U členů sboru oceníme, když pro dar na potřeby 
sboru použijí VS 222 nebo 333.

•	 Salár, VS 222, je pravidelný příspěvek člena sboru na potřeby sboru. Tyto dary 
tvoří a mají tvořit jádro našeho fungování a jsou pro nás nejcennější z hle-
diska přípravy rozpočtu. Je možné ho posílat měsíčně či ročně či jakkoli jinak 
často, doporučená výše je 5 % z čistého příjmu (viz hlavuvzhuru.e-cirkev.cz). 
Platba saláru je navíc podle církevního zřízení jednou z podmínek, aby člen 
sboru měl hlasovací právo při sborovém shromáždění.

•	 Mimořádný dar, VS 333, je též příspěvek na potřeby sboru, ale z podstaty jeho 
mimořádnosti pochopíme, že se jedná o něco výjimečného.

•	 Dar na křesťanskou službu, VS 111, využijeme na výdaje spojené s péčí o po-
třebné.

•	 Podpora nepálské studentky, VS 555, je způsob, jak vyjádřit osobní zájem 
o tuto formu pomoci.
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•	 Stavební fond kostela, VS 888, jsou peníze na rekonstrukci a údržbu našich 
budov. Přispíváním na tento účel nám dáváte najevo, že podporujete stavební 
práce – minulé (a stále splácené), současné i budoucí.

•	 Jeronýmova jednota, VS 444, je stavební fond celé církve. (Je možné, že tento 
variabilní symbol v budoucnu nebudeme speciálně inzerovat, protože na JJ už 
se vybírá v rámci celocírkevních sbírek.)

•	 Celocírkevní (či seniorátní) sbírka, VS 999, je církví vyhlašovaná a u nás s před-
stihem oznamovaná sbírka (v ohláškách elektronických i živých). Vždy jim je 
vyhrazena jedna nedělní chrámová sbírka, ale pamatujte, prosím, i na bezho-
tovostní platby. Odešle se přesně tolik peněz, kolik se vybralo.

•	 Mimořádná sbírka, VS 777, je neplánovaná, ale mnohdy o to důležitější sbírka, 
jako byla před pár týdny na pomoc po povodních. Též platí, že se odešle 
přesně tolik, kolik se vybere (tj. naším rozpočtem peníze jenom protečou).

Na závěr chci poděkovat dárcům a povzbudit k pravidelnému i nepravidel-
nému darování na konkrétní účely i na obecné potřeby sboru a církve, protože 
hospodaření našeho sboru i celé církve je nakonec postaveno především na osobní 
angažovanosti a obětavosti jejich členů. Poznámka pokladníka: A mně ušetří práci 
i účetní chyby, když k převodům budete psát správné variabilní symboly.

Číslo účtu a souhrn variabilních symbolů najdete také na poslední stránce 
časopisu a na webu na záložce Kontakt.

David Slabý

zamyšlení
Nevládnou nám politici, ale počítače

Své zamyšlení začnu slovy o víře, která jsem si vypůjčil z pobožnosti bratra fa-
ráře Aloise Němce v letošním týdnu seniorů v Táboře Jana Amose Komenského 
v Bělči u Třebechovic pod Orebem:

Víra není jen jednorázovým aktem. Není to jen něco, co „máme“ v určitých 
chvílích, ale něco, co nás vede po celý život. Naše víra nás nese skrze radosti i těž-
kosti, skrze pochybnosti i jistoty.

Víte, kdo je Čechoameričan MUDr. Martin Jan Stránský? Martin, vydavatel ob-
novené Přítomnosti, je potomek čtyř generací československých patriotů, kteří 
se zasloužili o náš stát. Podrobnosti o rodu těchto Stránských jsou na internetu.

U Martina stojí také za zmínku toto: k ceremoniálu uvádění do úřadu daroval 
našemu prezidentu Petru Pavlovi více než stoletou kravatu, zdobenou trikolorou, 
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tu kravatu, kterou dal prezident Tomáš Garrigue Masaryk ministrům první česko-
slovenské vlády, a tak i Martinovu pradědovi Adolfovi, zakladateli Lidových novin 
a tehdejšímu ministru obchodu. Kravata zůstala v rodině Stránských, po druhé 
světové válce cestovala přes Atlantik do USA, kde ji Martin zdědil, přivezl zpět 
do Prahy a letos ji předal dál, tam, kam podle Martina patří – na Pražský hrad.

A teď to mé zamyšlení. Přítel Stránský, neurolog a ředitel Polikliniky na Ná-
rodní 11, mě požádal, abych přeložil do češtiny jeho The Rise and Fall of the Hu-
man Mind (Vzestup a pád lidské mysli), která je výsledek řady let Martinova vý-
zkumu a studování v oboru vývoje lidského mozku. Obě verze mají vyjít letos na 
podzim, nejdříve originální anglická a krátce po ní můj český překlad.

Martin si mne vybral proto, že já prý píšu, a tedy i překládám do češtiny běž-
nému českému občanovi srozumitelné, a on nechce, aby jeho varování zůstalo 
jen mezi odborníky, ale aby se dostalo k co nejširší veřejnosti. Pro mne to ovšem 
byla velká výzva.

Stručně o obsahu jeho díla. Je to přímočarý rozbor a popsání dopadu mo-
derní technologie – mobilů, tabletů a počítačů – na lidský mozek a na vývoj lid-
stva. Knihu vydá nakladatelství First Publishing, které se specializuje na podobné 
náměty, její dosud vydané tituly jsou plné rad, návodů a doporučení, jak se vy-
rovnat s mnohými stresy současné doby. Například, Jak být psychicky odolnější, 
Tady končí stres či Jak uzavřít minulost.

Jistě mohou být mnohé z nich užitečné a povzbuzující pro lidi v náročných 
životních situacích. Mne dosud příliš neoslovily, a to ani v Americe, kde jsem 
dlouho žil a kde je jich knižní trh plný. Nejsem si zcela jist, proč tomu tak je. Je 
to snad tím, že jsem příliš jednoduchý, nevzdělaný, snadno čitelný, anebo tím, 
že jsem otrlý, bezcitný, arogantní a sebejistý? Já rád věřím, že mne to příliš ne-
zasáhlo, protože jsem vyrostl v aktivní evangelické rodině, kde hlavní zakotvení 
bylo v Knize knih, v Bibli. V Bibli, která se svojí nadčasovostí se podobnou bana-
litou, jakou jsou měnící se technologie, příliš nezabývá.

Jak má léta utíkala, podobné náměty a myšlenky mě míjely, a i dnes marně 
hledám odvahu se jim věnovat, ať v nějaké diskuzi nebo sám ve svém soukromí. 
Bojím se snad o ztrátu určité vnitřní jistoty, která mě dosud posilovala v pozi-
tivním pohledu na život a dění kolem mne?

Na druhé straně mne, jak se dalo očekávat, překládání této zajímavé knihy 
natolik zaujalo, že se těším, jak si ji znovu přečtu, tentokrát ne jako překladatel, 
ale jako dychtivý čtenář. Námět – jak si moderní technologie hrají s naším moz-
kem jako s nějakým kytem – je současný, živý, drží nás ve svých agresivních pa-
řátech, nedá chvilku odpočinku.

I po druhém čtení bych však rád zůstal nepolíbený „simpleton“, vděčný ro-
dičům a sourozencům, našemu branickému sboru v době mého mládí vede-
ného bratrem farářem Timoteem Pokorným, v naší širší církvi Kájovi Trusinovi, 



13

a mnohým dalším, kteří, a ovšem i které, v 50. a 60. letech organizovali evange-
lické letní brigády a mládežnická sejití a mne tak „formovali“. Vše, co jsem v naší 
církvi prožil a po svém vstřebal, mne připravilo k tomu, že jako senior-oktavián 
jsem se dosud bez podobných návodů a příruček obešel a že se nebojím ani nej-
novějšího technologického pokroku, UI, tj. umělé inteligence. Ta je pro mne jen 
ukázkou vývoje naší civilizace, tzv. pokroku, která sice přináší mnohá pozitiva, 
ale s tím také nečekané – zdůrazňuji nečekané – negativní následky, jak tomu 
vždy v rámci pokroku bylo, je a bude. A o tom Martinovo poučné a burcující za-
myšlení je.

Petr Bísek

Skry t ý potenciál
v podobě Krista Spasitele na Barrandově

Vážené sestry a vážení bratři,
jako jsem začátkem letošního roku 2024 byla otřesená z událostí v našem 

sboru, jsem s prvními podzimními dny 2024 rozpolcená v tom, o čem teď psát…
Kdyby to bylo jen na mně, jistě bych psala o třech letech od trojkřtu, za který 

jsem tolik vděčná a díky němuž jsem krize kolem přežila (více méně ve zdraví)… 
Tyto tři roky od křtu jezdím na sborovku a do třetice všeho dobrého by mou prio-
ritou jistě bylo sepisování 25 střípků z 25. sborovky (ve Zderazi u Skutče na Vyso-
čině). Jsem tolik požehnaná, že mohu z těch radostí na Vysočině dodnes čerpat…

Podtrženo sečteno, je potřeba psát o nedělní odpolední bohoslužbě na Bar-
randově. Mikuláš Vymětal (laureát ceny zmocněnkyně pro lidská práva) mě po-
věřil zápisem, který zde předkládám.

Mikuláš nás vyzval, abychom na první listopadovou neděli (3. 11.) zvážili, zda 
má smysl udržet misijní setkávání se na Barrandově.

Za nás 20 přítomných zní jednomyslně odpověď: ANO.
Shodli jsme se během volné diskuze na tom, že Barrandov vnímáme za nové 

misijní místo, kde se můžeme setkávat s další komunitou na jiném místě (bar-
randovském sídlišti). Na základě pozitivních úvah, jak rozvíjet nabízející se po-
tenciál, nás přítomné Mikuláš vyzval, abychom si zvolili „klíčníka“, což na sebe 
dobrovolně vzala Jarka Pecharová.

Budoucnost bohoslužeb na Barrandově (coby novou kazatelskou stanici) 
v první neděli v měsíci Mikuláš navrhuje zajišťovat v podobě jedné z několika 
následujících možností:
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1)  Seniorát by převzal záštitu – je ochoten podporovat nové misijní příležitosti.
2)  Zbraslav by převzala záštitu – coby průkopnické místo, kde jsou 1× měsíce 

bohoslužby, 2× měsíčně potravinová banka atd.
3)  Smíchov by převzal záštitu – farář Jonatan Hudec.

Mikuláš nás informoval, že do Vánoc slíbil Jardovi vést bohoslužby na Barran-
dově. Následovala volná diskuze o tom, že od nového roku by se bohoslužeb na 
Barrandově ujal smíchovský farář Jonatan Hudec a od září nový branický farář 
David Nečil… Někteří z přítomných se krátce vyjádřili k tomu, jak setkávání roz-
víjet, ovšem necítí se kompetentní se více zapojovat do rozhodování o barran-
dovských setkávání jako např. člen Předhradí u Poděbrad (nečlen Braníka). Déle, 
vedle Jarky, hovořila Iva, která přislíbila do příště zmapovat misijní aktivity na 
Barrandově (v neděli odpoledne). Uvedla, že chce být členem branického sboru 
a chce se podílet na budování misie na Barrandově. Alena a Petr své úvahy vyjádřili 
stejně jako Rut v tom smyslu, že vnímají Barrandov jako otevřené shromáždění.

Závěr: celkově jsme pro setkávání se na Barrandově v 1. neděli v měsíci (v do-
poledních hodinách je rodinná bohoslužba a v odpoledních hodinách je Braník 
pronajatý). Miloš potvrdil, že bude hudebně doprovázet Mikuláše do Vánoc a od 
nového roku 2025 rád doprovodí Jonatana Hudce či jiného kazatele než se toho 
od 1. září ujme David Nečil.

 Zapsala Zuzka Věrka Pavlíková.
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dopiS nepálSké Studentk y
Drazí přátelé,

opět vám mohu poděkovat za to, že sponzorujete moje studia. Mohu vám 
s radostí oznámit, že jsem dokončila druhý rok studií, a to s velmi dobrým 
výsledkem.

Pro následující semestr nemáme stanovený povinný rozvrh, ale chci se 
opravdu snažit, abych v daných předmětech měla co nejlepší výsledky.

Bohužel mne trápí situace v naší rodině, jde o finanční problémy, a tak bych 
vás prosila, abyste se za moji rodinu modlili a taky za mne, abych se mohla 
věnovat studiu a sloužit Bohu.

Toužím být opravdu dobrým vedoucím pro práci s dětmi a sloužit tak, aby 
mohly děti lépe poznávat Boha. Ráda bych byla opravdu dobrou učitelkou.

To, že mne finančně podporujete, je pro mne velmi důležité a jsem vděčná. 
Můžete si být jisti, že tuto příležitost se učit, kterou jsem díky Bohu a vám 
dostala, chci opravdu využít co nejlépe.

To, že mi pomáháte, i když se vůbec neznáme, mne také motivuje k tomu, 
abych se učila pomáhat těm, co jsou v nouzi.

 S pozdravem Eashika Kamar

 Sjezd eVangelické mládeže
Každý z nás je v něčem dobrý, každému něco opravdu jde. Jak máme nakládat 
s Božím obdarováním, svěřenými talenty v každodenním životě, při studiu nebo 
v práci? Ubírají se naše sny, touhy a potřeby seberealizace správným směrem? 
Kde hledat měřítko úspěchu v životě? A co právo na lenost? Risk je zisk a bez 
práce nejsou koláče. Ale to přece platí jen do určité míry.

Taková byla anotace letošního Sjezdu (nejen) evangelické mládeže, který pro-
běhl 4.–10. 10. ve Svitavách. Nesl název Zaplaťpánbu a dával (nejen) mládežní-
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kům ohledat témata peněz, práce a kariéry, a také to, jak těmito oblastmi pro-
stupuje naše víra.

Branická mládež se zúčastnila v hojném počtu a již tradičně kromě účasti 
na programu organizovala oblíbenou sjezdovou kavárnu. Děkujeme Adamu Pin-
covi za fotky z povedené akce.

Eva Friedrichová
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Branka (strany 8–9)
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kontaktní informace
Úřední hodiny kazatelky Věry Hájkové po předchozí domluvě

Sbor Českobratrské církve evangelické
Modřanská 1821/118, 147 00 Praha 4 – Braník
Telefon:  244 461 037, 776 310 455 (kazatelka Věra Hájková) 

604 116 437 (kurátor Jan Jeroným Zvánovec)
E-mail: branik@evangnet.cz

Číslo účtu: 135027438/2010
Variabilní symboly:
0/žádný var. symbol – dar na potřeby sboru,
111 křesťanská služba, 222 salár, 333 dar,
444 Jeronýmova jednota, 555 nepálský student,
777 mimořádná sbírka, 888 rekonstrukce kostela,
999 vyhlášená celocírkevní sbírka

Pravidelný sborový program
na 2. straně časopisu web: https://branik.evangnet.cz

měsíčník pro členy a příznivce sboru ČCE Praha-Braník
XXX. ročník, číslo 10/říjen 2024

Vychází zpravidla třetí neděli v měsíci.
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